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Protokół nr 59/2024
z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
odbytego 19 marca 2024 r.

Posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
odbyło w sali obrad (pok. 229) Urzędu Miasta Kędzierzyn-Koźle przy ul. Grzegorza
Piramowicza 32.

W posiedzeniu uczestniczyli:
1) Wojciech Jagiełło – zastępca prezydenta ds. oświatowych i społeczno-

gospodarczych;
2) Joanna Hencel – kierownik Wydziału Oświaty i Wychowania;
3) Kinga Łaźniowska – zastępca kierownika Biura Informacji i Promocji Miasta;
4) Natalia Stachura - dyrektor Publicznego Przedszkola nr 8 z oddziałami

integracyjnymi,
5) Elżbieta Synyszyn - dyrektor Publicznego Przedszkola nr 11 z oddziałami

integracyjnymi,
6) Beata Strzelczyk-Dyrda - dyrektor Publicznego Przedszkola nr 15,
7) Henryka Lech - dyrektor Publicznego Przedszkola nr 21 oraz żłobka nr 1,
8) Małgorzata Rurek - dyrektor Publicznego Przedszkola nr 23,
9) Anna Shein - zastępca dyrektora Publicznego Przedszkola nr 6,
10) Joanna Świstak - przedstawiciel Centrum Wczesnej Edukacji i Rozwoju

Niepubliczny żłobek „Wesoła Gromadka”,
11) Anna Markiewicz, Aleksandra Dronia - przedstawicielki Fundacji

Wychowanie dla Pokoju Klub Dziecięcy „Dziupla Wiewiórki”.

Obecność członków komisji - według załączonej listy obecności, która stanowi
załącznik do niniejszego protokołu.

Ad 1.
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia posiedzenia o godz. 16:05 stwierdzenia prawomocności obrad i powitania
dokonał przewodniczący komisji Andrzej Kopacki. W chwili rozpoczęcia obrad
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nieobecni byli radni: Katarzyna Dysarz, Katarzyna Kukolka-Bogocz i Jacek Król.
W trakcie obrad radne dołączyły do posiedzenia.
Przewodniczący komisji stwierdził, że zostało osiągnięte kworum oraz, że obrady
Komisji Edukacji, Kultury i Sportu są prawomocne.

Ad 2.
Wnioski do porządku obrad.

Proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Wnioski do porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu nr 58/2024 z 20 lutego 2024 r.
4. Promocja Kędzierzyna-Koźla. Aktualnie prowadzone i planowane działania

gminy w tym zakresie.
5. Funkcjonowanie świetlic w publicznych w szkołach podstawowych.
6. Spotkanie z przedstawicielami niepublicznych i publicznych żłobków

oraz publicznych przedszkoli – omówienie funkcjonowania poszczególnych
placówek.

7. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
8. Zakończenie obrad.

Przewodniczący komisji wniósł o rozszerzenie porządku obrad o pkt. „Opinia komisji
w przedmiocie wniosku Stowarzyszenia Przyjaciół Chóru Echo Kresów o realizację w
ramach inicjatywy lokalnej zadania publicznego pn. Święto Narodowe Trzeciego Maja
- ,,Pamiętny ów dzień chwały - cudny Trzeci Maj":

Wyniki głosowania
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (5)
Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Michał Nowak, Ireneusz
Wiśniewski
NIEOBECNI (3)
Katarzyna Dysarz, Jacek Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz

Porządek obrad po przyjętej zmianie:

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Wnioski do porządku obrad.
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3. Przyjęcie protokołu nr 58/2024 z 20 lutego 2024 r.
4. Promocja Kędzierzyna-Koźla. Aktualnie prowadzone i planowane działania

gminy w tym zakresie.
5. Funkcjonowanie świetlic w publicznych w szkołach podstawowych.
6. Spotkanie z przedstawicielami niepublicznych i publicznych żłobków

oraz publicznych przedszkoli – omówienie funkcjonowania poszczególnych
placówek.

7. Opinia komisji w przedmiocie wniosku Stowarzyszenia Przyjaciół Chóru Echo
Kresów o realizację w ramach inicjatywy lokalnej zadania publicznego pn.
Święto Narodowe Trzeciego Maja - ,,Pamiętny ów dzień chwały - cudny Trzeci
Maj".

8. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
9. Zakończenie obrad.

Przewodniczący komisji poinformował, iż nikt już nie zgłasza wniosków do porządku
obrad i przeszedł do kolejnego punktu w porządku obrad.

Ad 3.
Przyjęcie protokołu nr 58/2024 z 20 lutego 2024 r.

W związku z brakiem osób zgłaszających uwagi, przewodniczący poddał pod
głosowanie ww. protokół:

Wyniki głosowania
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:
ZA (5)
Hanna Białas, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Michał Nowak, Ireneusz
Wiśniewski
NIEOBECNI (3)
Katarzyna Dysarz, Jacek Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz

Ad 4.
Promocja Kędzierzyna-Koźla. Aktualnie prowadzone i planowane działania
gminy w tym zakresie.

Andrzej Kopacki zapytał, czy strona urzędowa planuje zmianę logo miasta, ponieważ
aktualne logo funkcjonuje już długo. Uważa, że dotychczasowe logo już się opatrzyło.
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Kinga Łaźniowska, zastępca kierownika Biura Informacji i Promocji Miasta
przypomniała, iż były propozycje, ale udało się tylko zmienić kolorystykę.

Przewodniczący komisji poinformował, iż nie ma więcej osób zgłaszających się do
dyskusji, więc komisja zapoznała się oraz przyjęła ww. informacje.

Ad 5.
Funkcjonowanie świetlic w publicznych w szkołach podstawowych.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki zapytał, czy brakuje miejsc w świetlicach.

Zastępca prezydenta Wojciech Jagiełło odpowiedział, iż wszystkie potrzebujące dzieci
otrzymują miejsce w świetlicy.

Katarzyna Dysarz zwróciła uwagę na godziny otwarcia świetlic. Zapytała, czy rodzice
zgłaszają prośby wydłużenia godzin otwarcia, ponieważ świetlice w Kędzierzynie-
Koźlu są czynne maksymalnie do godz. 16:30, ale także do 15:30. Dodała, iż w
większych miastach świetlica jest czynna nawet do godz. 21:00.

Wojciech Jagiełło odpowiedział, iż nie słyszał, aby rodzice prosili o wydłużenie
godzin otwarcie świetlic. Dodał, iż ma nadzieję, że nie będzie takich próśb, ponieważ
dzieci powinny spędzać czas z rodzicami.

Andrzej Kopacki zapytał, co w sytuacji, gdy rodzic jadący po dziecko utknie w korku i
nie zdąży do godz. 16:30.

Zastępca prezydenta zapewnił, iż w takich sytuacjach świetlica będzie tak długo
czynna, aż wszystkie dzieci zostaną odebrane.

Hanna Białas zapytała o ilość dzieci w świetlicach. W szkole nr 19 z świetlicy
korzysta 186 dzieci, a w szkole nr 9 aż 280 uczniów.

Wojciech Jagiełło odpowiedział, iż w szkole nr 9 jest dużo klas pływackich.
Uczniowie z takich klas przebywają w świetlicy w różnych godzinach tj. po basenie
w godzinach porannych do lekcji oraz po lekcjach przed basenem.

Aleksandra Dronia przedstawicielka Fundacji Wychowanie dla Pokoju Klub Dziecięcy
„Dziupla Wiewiórki” dodała, iż do szkoły nr 9 uczęszczają jej dwie córki, więc
podzieliła się informacją, że do tej szkoły bardzo dużo uczniów dojeżdża, dlatego
czekają w świetlicy na rodziców.
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Przewodniczący komisji poinformował, iż nie ma więcej osób zgłaszających się do
dyskusji, więc komisja zapoznała się oraz przyjęła ww. informacje.

Ad 6.
Spotkanie z przedstawicielami niepublicznych i publicznych żłobków
oraz publicznych przedszkoli – omówienie funkcjonowania poszczególnych
placówek.

Anna Shein, zastępca dyrektora Publicznego Przedszkola nr 6 poinformowała,
iż przedszkole znajduje się na osiedlu Pogorzelec i jest otwarte od 6:00 do 16:00.
Obiekt posiada sześć oddziałów w których realizowane są zadania na podstawie
tzw. „darów Froebla”. Realizowane są projekty m. in. „Roztańczone wiewiórki” we
współpracy z Osiedlowym  Domem Kultury „Komes”, a także „Od juniora do seniora”
realizowany z seniorami z Domu Dziennego Pobytu, ogólnopolski projekt
„w zdrowym ciele zdrowy duch, wie to każdy zuch”, projekt edukacyjny „sztuka
emocji”, „Kubusiowi przyjaciele natury” oraz dwa projekty ze współpracą
z powiatową stacją sanitarno-epidemiologiczną „skąd się biorą produkty ekologiczne”
i „Zarazkom się nie damy, bo o siebie dbamy”. Kończąc dodała, iż współpracują
z czeskim przedszkolem i jesienią dzieci pojechały do nich na warsztaty związane
z zabawą z ceramiką, a oni byli w PP nr 6 na obchodach dnia dziecka i uczestniczyli
w olimpiadzie sportowej.

Natalia Stachura, dyrektor Publicznego Przedszkola nr 8 z oddziałami integracyjnymi
poinformowała, iż przedszkole posiada cztery oddziały integracyjne. Obiekt
ma wszystkich potrzebnych pracowników tj. pedagogów, logopedów,
neurologopedów, surdopedagogów, tyflopedagogów, dwóch rehabilitantów ruchu oraz
psycholog i terapeuta. Oczywiście systematycznie są realizowane programy
tj. innowacja logopedyczna, ogólnopolska akcja „dzieci uczą rodziców”, „bezpieczny
przedszkolak” realizowany z Ochotniczą Strażą Pożarną oraz ratownikami
medycznymi i inne projekty edukacyjne. Dzieci biorą udział w różnych konkursach.

Elżbieta Synyszyn, dyrektor Publicznego Przedszkola nr 11 z oddziałami
integracyjnymi poinformowała, iż do przedszkola uczęszcza 60 dzieci, w tym 15
posiada orzeczenia o specjalnym leczeniu. Zwróciła uwagę, iż w każdym przedszkolu
są realizowane programy edukacyjne związane z przyrodą, ekologią, nauką języka
angielskiego. Także jak przedszkole nr 8 posiada wielu wykwalifikowanych
pracowników, a także pedagogów potrafiących język migowy, znających również
komunikację alternatywną. Niestety dzieci z przedszkola z oddziałami integracyjnymi
nie mogą zwiedzać nowych miejsc, ponieważ boją się nowej przestrzeni, hałasu. W
związku z tym przedstawienia teatralne pokazywane są w przedszkolu, a także
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zapraszanych jest wiele osób z zewnątrz. Obiekt posiada windę oraz sale
terapeutyczne dla dzieci niepełnosprawnych. Planuje się jeszcze utworzenie dwóch
grup oddziałów specjalnych, aby dzieci niepełnosprawne miały oddzielne miejsce, gdy
tego potrzebują. A także modernizację placu zabaw, ponieważ dla bezpieczeństwa
dzieci wymieniono elementy na drewniane, które po latach użytkowania wymagają
odnowy.

Aleksandra Dronia przedstawicielka Fundacji Wychowanie dla Pokoju Klub Dziecięcy
„Dziupla Wiewiórki” zapytała, czy wiadomo jaka jest potrzeba dostępności miejsc dla
dzieci z orzeczeniami o specjalnym leczeniu. Przypomniała, iż dla takich dzieci jest
specjalne przedszkole na osiedlu Blachownia.

Zastępca prezydenta odpowiedział, iż nigdy nie będzie wystarczającej liczny miejsc
dla dzieci z orzeczeniami, ponieważ coraz więcej dzieci wymaga wsparcia
integracyjnego. W każdym przedszkolu znajdzie się dziecko z orzeczeniem, więc
nauczyciele posiadają po kilka specjalizacji, aby mogli pracować z niepełnosprawnymi
dziećmi. Oczywiście gmina będzie się starała, aby takich miejsc przybywało.
Potwierdził, że w przedszkolu nr 11 planuje się zbudować dwa oddziały dla takich
dzieci.

Beata Strzelczyk-Dyrda, dyrektor Publicznego Przedszkola nr 15 również
poinformowała, iż nie ma specjalnych oddziałów, ale posiada dzieci z trudnościami
i to w każdej grupie z czterech, a do jednej grupy chodzi ok. 25 dzieci. Na szczęście
kadra jest wyszkolona do pracy z chorymi dziećmi. Wyraziła zadowolenie z nowego
ogrodzenia, elewacji oraz tarasu. Poinformowała, iż dzieci uczą się przez zabawę.
Współpracują ze szkołami, aby dzieci przyzwyczajały się. Ostatnio uczestniczyły
w warsztatach chemicznych w laboratorium, fotograficznych oraz w strzelnicy szkoły
w Sławięcicach.

Henryka Lech, dyrektor Publicznego Przedszkola nr 21 oraz żłobka nr 1
poinformowała, iż żłobek oraz przedszkole znajdują się w jednym budynku
otoczonym miejskim parkiem. Także każdego roku realizowane są projekty, programy
stanowiące rozszerzenie podstawy programowej współpracując z rodzicami oraz ze
środowiskiem lokalnym. Pani dyrektor wymieniła nazwy wszystkich zrealizowanych
projektów oraz otrzymanych certyfikatów. Dodała, iż współpracują z przedszkolem
wrocławskim, czeskim, niemieckim, angielskim. Także posiada dzieci z orzeczeniami
oraz kadrę wyspecjalizowaną. Założono w obiekcie klub olimpiad specjalnych
młodych sportowców „Kangurek”. Kończąc poinformowała, iż miejsca w budynku
jest niewiele, więc ma nadzieję, że w przyszłości uda się dobudować dodatkową
przestrzeń.
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Katarzyna Kukolka-Bogocz zapytała, czy ma pani dyrektor informację, ile dzieci
będzie w przyszłym roku.

Pani dyrektor odpowiedziała, że w chwili obecnej już nie ma wolnych miejsc.
W owym obiekcie zawsze jest komplet oraz nadwyżka, ponieważ wszystkie dzieci ze
żłobka chcą kontynuować w tym samym budynku chodzenie do przedszkola.

Wojciech Jagiełło dodał, iż wszystkie dzieci z terenu Koźla dostaną się do przedszkola
mimo, że w wybranym może miejsca zabraknąć znajdzie się w innym.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki zwrócił uwagę, iż na terenie Koźla znajduje
się pięć przedszkoli.

Małgorzata Rurek, dyrektor Publicznego Przedszkola nr 23 poinformowała, iż pełni
funkcję dyrektora od 2021 roku. W chwili obecnej do przedszkola uczęszcza 110
dzieci i jest 29 pracowników. W przedszkolu odbywają się sportowe zajęcia
popołudniowe dla rodziców i dzieci, a także organizowane są wycieczki, warsztaty
z rodzicami. Następnie wymieniła realizowane projekty. Poinformowała, iż również
pracują z dziećmi z orzeczeniami i otworzyła dwa dodatkowe gabinety dla dzieci
z którymi trzeba specjalistycznie dodatkowo pracować. Od listopada jedno
niepełnosprawne sześcioletnie dziecko na wniosek dyrektorki otrzymało
w ekspesowym tempie od urzędu wspomagającego nauczyciela. Także przedszkole
współpracowało z czeskim przedszkolem przed pandemią oraz w tym roku przyjadą
na dzień dziecka na zajęcia, konkursy sportowe. Oczywiście dzieci w przedszkolu
rozwijają się poprzez zabawę bez zniechęcania ani przechwalania.

Joanna Świstak, przedstawiciel Centrum Wczesnej Edukacji i Rozwoju Niepubliczny
żłobek „Wesoła Gromadka” poinformowała, iż przedstawicielki Niepublicznego
Żłobka „Kraina Malucha” są nieobecne, ponieważ w kwietniu zamykają placówkę
w związku z małą ilością dzieci. Następnie powiedziała, iż żłobek „Wesoła
Gromadka” mieści się w centrum miasta, funkcjonuje niecałe 10 lat i w chwili obecnej
uczęszcza do niego 54 dzieci. Natomiast od września pierwszy raz nie będzie
kompletu dzieci, ponieważ jest niż demograficzny oraz przedszkola przyjmują już 2,5
letnie dzieci. Żłobek współpracuje z ośrodkiem „Olmed”, aby rehabilitować dzieci,
ponieważ jest coraz więcej różnych wad postawy. Ośrodek posiada psychologa,
logopedę, pielęgniarkę, specjalistę od rytmiki gimnastycznej. Dzieci w żłobku również
uczą się języka angielskiego. Starsze grupy raczej codziennie wychodzą na spacery, na
ogród obiektu chyba, że pada deszcz. Młodsze wychodzą na ogród, gdy jest wiosna
albo lato. Żłobek odwiedzają przedstawiciele policji, straży pożarnej, przedszkole nr 9.
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Dzieci odwiedzają również inne miejsca np. Miejski Zakład Komunikacyjny, Polskie
Koleje Państwowe, Miejski Ośrodek Kultury oraz wiele innych. Organizowane są
teatrzyki, bale karnawałowe, urodziny. Koszt pobytu dziecka w niepublicznym żłobku
wynosi 1300 zł, a w publicznym około 600 zł. Kończąc przekazała, iż Niepubliczny
Zakład Opieki Zdrowotnej przy „INPARCO” Żłobek Centrum Medyczno-Opiekuńcze
Inparco również na chwilę obecną mają, aż 20 miejsc wolnych.

Aleksandra Dronia, przedstawicielka Fundacji Wychowanie dla Pokoju Klub
Dziecięcy „Dziupla Wiewiórki” poinformowała, żłobek posiada tylko 13 miejsc dla
dzieci oraz trzy opiekunki. Dzieci w żłobku uczone są samodzielności od samego
początku. Wychodzą same na podwórko, nawet te niechodzące. Podkreśliła, iż
borykają się z brakiem miejsc na sale terapeutyczne. Na chwilę obecną żłobek również
nie ma kompletu dzieci zgłoszonych od września, zgłoszonych jest 9 dzieci.
Wspomniała, że jeszcze gmina planuje otworzyć nowy żłobek na osiedlu Piasty, który
będzie posiadał 41 miejsc.

Przedstawicielka Centrum Wczesnej Edukacji i Rozwoju Niepubliczny żłobek
„Wesoła Gromadka” zapytała prezydenta, jak ma się niż demograficzny do
planowania nowego publicznego żłobka.

Wojciech Jagiełło odpowiedział, że gmina podjęła taką decyzję, ponieważ pojawiła się
możliwość utworzenia miejsc ze środków państwowych.

Aleksandra Dronia przypomniała, iż w żłobkach są wolne miejsca, a brakuje miejsc na
sale terapeutyczne. Dodała, iż biorąc pod uwagę niż demograficzny w gminie będzie
potrzebnych miejsc poniżej 400, a z nowym żłobkiem będzie ponad 500.

Wojciech Jagiełło poinformował, iż dużą niegospodarnością byłoby nie skorzystanie
z państwowych środków, gdy jest taka możliwość. W chwili obecnej jest widoczny niż
demograficzny, ale otworzyła się firma „Eko Okna”, która docelowo zatrudni 5 tys.
pracowników, za około dwa lata również otworzy się firma „Foosung”, która także
zatrudni co najmniej 500 ludzi, więc jest nadzieja, że miejsca w żłobkach zostaną
wypełnione.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki dodał, że w chwili obecnej realizowanych
jest dużo inwestycji budowlanych oraz deweloperskich. Gmina przygotowuje się do
realizacji zadania „Społeczna inicjatywa mieszkaniowa”, więc będzie setki nowych
mieszkań. Ma także nadzieję, że ruszy inwestycja w Porcie, gdzie też ponad 100
pracowników będzie potrzebnych.
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Przedstawicielka niepublicznego żłobka Aleksandra Dronia dodała, iż największą
bolączką niepublicznych żłobków to wysoki koszt pobytu dziecka. Przypomniała, iż
od 2011 roku dostają wsparcie od gminy w wysokości 500 zł, a inflacja od tam tej
pory bardzo wzrosła.

Zastępca prezydenta dodał, iż rodzice potrzebujący mogą także otrzymać dodatkowe
środki w wysokości 400 zł.

Przewodniczący komisji poinformował, iż nie ma więcej osób zgłaszających się do
dyskusji. Podziękował za przybycie oraz przedstawienie informacji.
O 18:02 ogłosił krótką przerwę, a o 18:08 wznowił obrady informując, iż jest kworum.

Ad 7.
Opinia komisji w przedmiocie wniosku Stowarzyszenia Przyjaciół Chóru Echo
Kresów o realizację w ramach inicjatywy lokalnej zadania publicznego pn.
Święto Narodowe Trzeciego Maja - ,,Pamiętny ów dzień chwały - cudny Trzeci
Maj".

Przewodniczący komisji poinformował, iż co roku wpływa owy wniosek i otworzył
dyskusję, jednakże w związku z brakiem osób zgłaszających się, poddał pod
głosowanie ww. wniosek:

Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:
ZA (6)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Katarzyna
Kukolka-Bogocz, Michał Nowak
BRAK GŁOSU (1)
Ireneusz Wiśniewski
NIEOBECNI (1)
Jacek Król

Ad 8.
Sprawy bieżące i wolne wnioski.

Komisja ustaliła termin kolejnego posiedzenia na 16 kwietnia 2024 r. o godz. 16:00.



projekt

Ad 9.
Zakończenie obrad.

Przewodniczący obrad podziękował za udział w posiedzeniu, po czym o godz. 18:10
zamknął obrady Komisji Edukacji, Kultury i Sportu.

PRZEWODNICZĄCY KOMISJI (-)

Andrzej Kopacki

Protokołowała Joanna Motyl


